
 

 

Αθήνα, 24 Οκτωβρίου 2023 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς τον κ. Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

 

Θέμα: «Tο Υπουργείο να ενημερώσει την τοπική κοινωνία της Ερμιονίδας σε 

ποιο στάδιο βρίσκεται το έργο για τη μεταφορά του νερού του Αναβάλου» 

 

Στις 2 Ιουλίου του 2019 το Υπουργείο Ανάπτυξης, μέσω απόφασης του τότε ΓΓ 

Αγροτικής Πολιτικής και Διαχείρισης Κοινοτικών Πόρων, είχε εντάξει το έργο 

ΜΕΤΑΦΟΡΑΣ ΚΑΙ ΔΙΑΝΟΜΗΣ ΑΡΔΕΥΣΗΣ ΑΠΟ ΔΙΚΤΥΑ ΑΝΑΒΑΛΟΥ ΣΤΟ ΔΗΜΟ 

ΕΡΜΙΟΝΙΔΑΣ ΝΟΜΟΥ ΑΡΓΟΛΙΔΑΣ (κωδικός ΟΠΣΑΑ: 0011313847) στη Δράση 

4.3.1«Υποδομές εγγείων βελτιώσεων»(του Υπομέτρου 4.3- Στήριξη για επένδυση σε 

υποδομές που συνδέονται με την ανάπτυξη, τον εκσυγχρονισμό και την προσαρμογή 

της γεωργίας και της δασοκομίας, του Μέτρου 4- Επενδύσεις σε υλικά στοιχεία του 

ενεργητικού του ΠΑΑ 2014 – 2020). Μάλιστα η πρόταση για την χρηματοδότηση του 

έργου, μέσω του ΠΔΕ, ανερχόταν σε 68,35εκ ευρώ. Το συγκεκριμένο έργο ήταν ένα 

μόνο από τα 45 που η τότε Κυβέρνηση και το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης είχε 

σχεδιάσει και είχε προχωρήσει.  

Το συγκεκριμένο έργο αποτελούσε και αποτελεί για την Ερμιονίδα ανάσα ζωής και 

ανάπτυξης αφού, εξαιτίας της έλλειψης αρδευτικού νερού, ο πρωτογενής και 

δευτερογενής τομέας είναι σε αδιέξοδο και τα όποια σχέδια για ανάπτυξη δεν 

μπορούν να υλοποιηθούν.  

Εδώ όμως και τέσσερα χρόνια, δυστυχώς, η Ερμιονίδα ζει το δικό της «γιοφύρι της 

Άρτας», περιμένοντας ακόμη την παρούσα πια Κυβέρνηση να ολοκληρώσει τα έργα 

για την επέκταση του Αναβάλου. Έργα, που όλο ανακοινώνονται - πολλές φορές 

συνοδεία μακετών και χρονοδιαγραμμάτων - αλλά ποτέ δεν γίνονται πράξη, την ώρα 

που η περιοχή αντιμετωπίζει σημαντικά προβλήματα λειψυδρίας και απειλείται με 

ερημοποίηση, κυρίως λόγω των νέων αρνητικών κλιματολογικών συνθηκών. 

Με αυτά τα δεδομένα, πρόσφατα ανακοινώθηκε από το Υπουργείο ότι προκηρύχθηκε 

διαγωνισμός για το συγκεκριμένο αντικείμενο (Έργα μεταφοράς και διανομής νερού 

άρδευσης από δίκτυα Αναβάλου στον Δήμο Ερμιονίδας νομού Αργολίδας), με 

προϋπολογισμό 52,9 εκ. ευρώ, διάρκεια σύμβασης 24 μήνες και καταληκτική 
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ημερομηνία υποβολής ενδιαφέροντος τις 31/07/2023, με την αποσφράγιση των 

προσφορών να γίνεται στις 04/08/2023. 

Επειδή η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ με την ένταξη του έργου σε πρόγραμμα 

χρηματοδοτούμενο μάλιστα από το ΠΔΕ, είχε αποδείξει το ενδιαφέρον της για την 

περιοχή και τις ανάγκες της,  

Επειδή το συγκεκριμένο έργο αποτελεί ανάσα ζωής για την περιοχή της Ερμιονίδας,  

Επειδή το Υπουργείο και εκπρόσωποι της Κυβέρνησης έχουν δώσει πολλές 

υποσχέσεις, αλλά το έργο παραμένει στάσιμο και η Ερμιονίδα χωρίς το πολύτιμο 

αγαθό του νερού του Αναβάλου,   

Επειδή για πολλά χρόνια η τοπική κοινωνία, οι φορείς της περιοχής, οι εκπρόσωποι 

της ΤΑ και ο ΣΥΡΙΖΑ- ΠΣ έχουν αναδείξει το θέμα της καθυστέρησης και έχουν πιέσει 

για την πρόοδο των εργασιών που όμως αυτή δεν υλοποιείται, 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός 

 

1. Σε τι οφείλονταν οι μέχρι τώρα καθυστερήσεις και γιατί δεν έχει 

προχωρήσει το έργο; 

2. Ποιο το αποτέλεσμα του πρόσφατου διαγωνισμού που διενεργήθηκε για τα  

«Έργα μεταφοράς και διανομής νερού άρδευσης από δίκτυα Αναβάλου 

στον Δήμο Ερμιονίδας νομού Αργολίδας»; Σε ποιο στάδιο βρίσκεται η 

διαδικασία; 

3. Επιλέχθηκε ανάδοχος; Και αν ναι, ποιο το ακριβές χρονοδιάγραμμα για την 

έναρξη του έργου και ποιο για την ολοκλήρωσή του; Έχουν προβλεφθεί 

κυρώσεις στην περίπτωση καθυστέρησης ή μη ανταπόκρισης στους 

συμβατικούς όρους;  

4. Ποια δέσμευση αναλαμβάνει το Υπουργείο προς τους πολίτες της 

Ερμιονίδας για το αν και πότε επιτέλους θα δουν το νερό του Αναβάλου να 

φτάνει στην περιοχή τους; 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

Γαβρήλος Γιώργος 

Κόκκαλης Βασίλης 

Χαρίτσης Αλέξης 

 

 

 

 

 




